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میزبانی بازی کره شمالی و تیم ملی 
فوتبال ایران به لائوس رسید

دیـــدار ایـــران و کره شـــمالی در تاریـــخ ۲۴ آبان در 
کشـــور لائوس برگزار خواهد شـــد اما بـــا توجه به 
اینکـــه کره شـــمالی نمی توانـــد در کشـــور خودش 
میزبانـــی انتخابی جام جهانی را انجـــام دهد، روز 
گذشته به صورت رســـمی از سوی فیفا مکان بازی 
این تیـــم با تیم ملی کشـــورمان مشـــخص شـــد. 
انتخـــاب کشـــور لائـــوس به عنـــوان میزبـــان این 
بازی، با توجه به شـــرایط خاص منطقه و مســـائل 
امنیتی، صورت گرفته اســـت. برگزاری مســـابقات 
در زمیـــن بی طرف، بـــه منظور تضمیـــن امنیت و 
برگزاری بازی در فضایی آرام، تصمیم گیری شـــده 
اســـت. تیم ملی ایـــران با توجه به شـــرایط خاص 
بـــازی، باید آمـــاده چالش هـــای جدیدی باشـــد. 
برگـــزاری بازی در خـــارج از خانه و در شـــرایط آب 
و هوایـــی متفاوت، می تواند بـــر عملکرد بازیکنان 
تأثیرگـــذار باشـــد. کادرفنـــی تیـــم ملـــی بایـــد بـــا 
برنامه ریزی دقیق، تیم را برای این بازی حســـاس 
آماده کنـــد. تیم ملـــی کشـــورمان در مرحله دوم 
انتخابـــی جـــام جهانی بـــا تیم های قرقیزســـتان، 
امـــارات، کره شـــمالی، قطر و ازبکســـتان همگروه 

است. شده 

درآمدزایی 900 هزار یورویی 
سپاهان از فروش حسین نژاد

چنـــد روز پیـــش محمدجـــواد حســـین نژاد، هافبک 
ســـابق ســـپاهان با امضای قـــراردادی به تیـــم دینامو 
پـــس از ســـعید  ماخاچ قلعـــه روســـیه پیوســـت. او 
ســـحرخیزان، محمـــد قربانـــی و کســـری طاهـــری 
چهارمیـــن بازیکن ایرانی اســـت کـــه در ماه های اخیر 
راهـــی لیگ روســـیه می شـــود. ایـــن بازیکن ۲1ســـاله 
ایرانی برای باشـــگاه پایتخت داغستان شـــماره 10 را بر 
تـــن خواهد کرد. گفتنی اســـت که باشـــگاه ســـپاهان 
برای این انتقـــال مبلغ 900هزار یـــورو بابت رضایتنامه 
حســـین نژاد درآمدزایی کرد. نکته جالب اینکه تلفظ 
فامیلـــی ایـــن بازیکن به زبان روســـی بســـیار ســـخت 
است و برای همین شـــمیل گازیزوف، مدیرکل دینامو 
به شـــبکه تلویزیونـــی مچ تی وی گفت: »بـــه این دلیل 

نام »جـــواد« روی پیراهـــن او ثبت خواهد شـــد.«

جوزپه برگومی اسطوره اینتر:

طارمی من را شگفت زده کرده

 از نـــگاه جوزپه برگومی، پیشکســـوت نراتـــزوری، اینتر 
تیمی اســـت که ســـایر تیم ها به دنبال شکســـت  دادن 
آن هســـتند و در فصل گذشـــته اینتر مســـن ترین تیم 
لیـــگ بـــود و اکنون نیـــز با چنـــد مصدومیـــت روبه رو 
شـــده؛ بنابراین باید اعضای کادرفنی این تیم احتیاط 
کنند. برگومی معتقد اســـت که موفقیت مجدد اینتر 
به انگیـــزه و تمایل بازیکنان برای اثبات خود بســـتگی 
دارد و نبایـــد فکـــر کنند که با یـــک پیروزی، کارشـــان 
تمام شـــده اســـت. برگومی در خصوص حضور مهدی 
طارمی در اینتر گفت: »طارمی من را شـــگفت زده کرده 
و او باهـــوش و بســـیار ســـریع اســـت. علاوه بـــر این، 
همیشـــه برای تیم خود گلزنی می کنـــد.« او ادامه داد: 
»طارمی در هیـــچ یک از مهارت های پایه ای برجســـته 
نیســـت، اما همه چیـــز را به خوبی بلد اســـت. مقابل 
لاس پالماس یک پنالتی عالـــی گرفت و در صحنه گل 
در محوطه جریمه حضور داشـــت. متأسفانه در ادامه 
مصـــدوم شـــد، امـــا همچنان یـــک خریـــد فوق العاده 

است.«

  

کلاس توجیهی داوری برای اعضای 
تیم ملی نوجوانان

 از آنجایی که قرار اســـت در تورنمنت کافا از تکنولوژی 
کمک داور ویدیویی اســـتفاده شـــود، جلسه توجیهی 
داوری اعضـــای تیم ملـــی نوجوانان پیـــش از اعزام به 
ایـــن تورنمنت ظهـــر دیروز در ســـالن روابـــط عمومی 
مرکز ملی فوتبال برگزار شـــد. در این نشســـت دانیال 
مـــرادی، ریاســـت دپارتمـــان داوران توضیحـــات لازم 
درمورد آشنایی با سیستم VAR و آخرین قوانین بازی 
را به کادرفنـــی و بازیکنان این تیم ارائـــه کرد. در پایان 
این جلســـه تئـــوری، عبـــاس چمنیان ضمن تشـــکر از 
مرادی بابت برگزاری ایـــن کلاس ابراز امیدواری کرد تا 
ارائه این نکات بتواند به اجـــرای دقیق قوانین فوتبال 
توســـط بازیکنانی کـــه آینده فوتبـــال ایران هســـتند، 
کمک کند. تیـــم ملی نوجوانان بامداد پنجشـــنبه ۲۵ 
مرداد برای حضور در مســـابقات زیر 1۷ سال کافا عازم 

تاجیکســـتان می شود. 

حـــالا کـــه مســـابقات تابســـتانی 
المپیـــک پاریـــس ۲0۲۴ بـــه پایان 
رســـیده، فرصتـــی فراهم شـــده تا 
مدال آوری کشـــورهای آســـیایی را 
شـــاخصی بـــرای ارزیابـــی توســـعه 
ورزشی کشـــورها بدانیم و وضعیت 
قـــاره کهـــن در المپیـــک را ارزیابی 
کنیم. کشورهای آسیایی در مسیر 
پیشـــرفت قرار گرفته اند و حالا در 
عرصـــه جهانی المپیک هم ســـایر 
کشـــور های آســـیایی حرف هایـــی 
بـــرای گفتـــن دارنـــد. هنـــد چنـــد 
ســـالی اســـت کـــه در تـــلاش برای 
پیشـــرفت در ورزش اســـت و حتی 
برنامـــه توســـعه ایـــن کشـــور کـــه 
در واقـــع هزینـــه فدراســـیون های 
ورزشـــی را به وزارتخانه ها ســـپرده، 
ایـــن ذهنیت را به وجـــود آورده که 
باید آماده رشـــد ورزش این کشـــور 
باشـــیم. تـــا ســـالگرد مســـابقات 
بازی های آســـیایی هانگـــژو دو ماه 
فاصلـــه داریـــم و در جمع بنـــدی 
المپیک پاریس، می توان نســـبت 
به شرایط ورزشـــی کشورهای دیگر 
قضاوت مناسبی داشـــت. کاروان 

ایران هم ســـوار بر قطار پیشـــرفت 
بـــا  توانســـت  و  بـــود  آســـیایی ها 
3 مـــدال طـــلا، 6 نقـــره و 3 برنـــز 
بهتریـــن عملکـــرد خـــود را بعد از 

المپیـــک لندن ثبـــت کند.
 

چین ۴۰ طلا - 2۷ نقره - 2۴ برنز
چیـــن  لمپیکـــی  ا ن  ا و ر کا
ســـلطه  بـــه  نســـت  ا می تو
چندساله امریکا در صدرنشینی 
بـــر جـــدول مدالـــی المپیـــک 
پایـــان بخشـــد امـــا یـــک صدم 
ثانیه باعث شـــد کار به بررســـی 
مدال هـــای نقـــره بکشـــد که در 
آن امریـــکا عملکـــردی بی نظیر 
داشت. قطعاً کســـی نمی تواند 
عملکـــرد چیـــن را زیـــر ســـؤال 
ببرد و بـــا توجه به تعـــداد بالای 
مســـابقات  در  ورزشـــکارانش 
بخت هـــای  از  یکـــی  همیشـــه 
اصلی حضـــور در رده های اول تا 

ســـوم محســـوب می شـــود.
 

ژاپن 2۰ طلا - ۱2 نقره - ۱۳ برنز
ژاپـــن در جدول مدالـــی المپیک 

به رتبه ســـوم رســـید. رتبـــه ای که 
از روز نخســـت مســـابقات بیـــن 
لیا  اســـترا و  بریتانیـــا  فرانســـه، 
دســـت بـــه دســـت می شـــد و در 
نهایت عملکرد چشـــمگیر کاروان 
المپیکی ژاپـــن علی الخصوص در 
رشته کشتی باعث شـــد تا آنها در 
رده ســـوم قرار بگیرند. بازی های 
۲ ســـال دیگـــر برگـــزار  آســـیایی 
می شـــود و بـــه نظر می رســـد باید 
با دقت بیشـــتری آنهـــا را زیر نظر 
بگیریـــم. در بازی هـــای آســـیایی 
حواســـش  هیچ کـــس  هانگـــژو 
نبود کـــه ژاپـــن بـــه انـــدازه ایران 
در مسابقات کشـــتی طلا گرفته و 
مجموع مدالی اش در این رشـــته 
از کاروان ورزشـــی ما بیشتر است؛ 
حتـــی برخـــی کشـــتی گیران ما با 
شکســـت برابـــر نماینـــدگان ژاپن 
رنگ مدال هایشـــان تغییـــر کرد. 
حـــال بـــا اطـــلاع از ایـــن موضوع 
یی  ســـیا آ ی  ی هـــا ز با ر  د یـــد  با
خودمـــان را بـــه حدی برســـانیم 
که در المپیـــک خیال مان راحت 

. شد با

کره جنوبی ۱۳ طلا - ۹ نقره 
 ۱۰ برنز

کره ای هـــا در رشـــته های ســـنتی 
خودشـــان بســـیار خـــوب عمـــل 
کردند. آنهـــا پس از ۲ دوره ناکامی 
در المپیـــک توکیو و ریـــو، مجدداً 
موفق شـــدند ماننـــد لندن و پکن 
13 طلا کســـب کننـــد. آنها بخش 
عمـــده ای از طلاهـــای خـــود را از 
رشـــته های تیراندازی بـــا کمان و 
تفنـــگ بـــه دســـت آوردند کـــه در 
هانگژو هم آنهـــا اکثریت مدال ها 
را در همیـــن رشـــته ها درو کـــرده 

. ند د بو
 

 ازبکستان ۸ طلا - 2 نقره
 ۳ برنز

زبکســـتان  ا زشـــی  ور وضعیـــت 
آســـیا  تمـــام  بـــرای  وز  وزبـــه ر ر
بـــه  آنهـــا  می شـــود.  خطرنـــاک 
معنای واقعی در مســـیر پیشرفت 
قـــرار گرفته اند و برخـــلاف برخی 
کشـــورهای آســـیایی که هنـــوز در 
فوتبـــال بـــه رؤیـــای ذهنـــی خود 
نزدیـــک هـــم نشـــده اند، ازبک ها 

موفـــق شـــدند چـــه در فوتبـــال و 
چه در بقیه رشـــته ها بسیار خوب 

. کنند عمـــل 
آنها در المپیک هیچ وقت بیشـــتر 
از چهـــار طلا نداشـــتند ولی حالا 
۸ طـــلای  از  ۵ طـــلا  پاریـــس  در 
خودشـــان را در رشـــته بوکس به 

دســـت آوردند.

ایران ۳ طلا - 6 نقره - ۳برنز
دوره  سی وســـومین  پایـــان  در 
بازی های المپیـــک ۲0۲۴ پاریس، 
ایـــران با ســـه مـــدال طلا، شـــش 
نقـــره و ســـه برنـــز و مجمـــوع 1۲ 
مـــدال در رده بیســـت ویکم قـــرار 
گرفـــت. ایـــران در المپیک ۲0۲۴ 
و  داشـــت  نماینـــده   ۴0 پاریـــس 
نماینـــدگان ایـــران در دو رشـــته  
 1۲ کشـــتی و تکوانـــدو صاحـــب 
مدال شـــدند. از نظر تعداد مدال 
طـــلا عملکـــرد ایـــران در المپیک 
۲0۲۴ پاریـــس بـــا المپیـــک ۲016 
ریو و ۲0۲0 توکیو تفاوتی نداشـــت، 
اگرچـــه توکیـــو تنـــوع رشـــته های 
مدال آور ایران بیشـــتر بود؛ حتی 

در ریـــو و لندن هـــم این گونه بود 
و رشـــته های مدال آور ایران فقط 
بـــه دو رشـــته کشـــتی و تکوانـــدو 
خلاصه نمی شـــد. 3 طـــلای ایران 
در توکیـــو در تیرانـــدازی، کاراتـــه 
و کشـــتی بـــه دســـت آمد امـــا در 
پاریـــس این گونه نبـــود و در واقع 
در در المپیـــک ۲0۲۴ پاریس فقط 
دو رشـــته مـــدال آور بودند که این 
یـــک موضـــوع منفی بـــرای ورزش 

ایـــران بـــه حســـاب می آید.
 

بحرین 2 طلا - یک نقره - یک برنز
آنها در هانگژو بیشترین مدال های 
تاریـــخ بازی هـــای آســـیایی خـــود را 
در  کـــه  عملکـــردی  بـــا  و  گرفتنـــد 
را  خودشـــان  داشـــتند،  پاریـــس 

بـــه ســـایر کشـــورها نزدیـــک کردند 
کـــه البته بایـــد یادمـــان باشـــد هر 
۴ نماینـــده مـــدال آور ایـــن کشـــور 

اصالتـــی رو س تبـــار دارنـــد.
 

چین تایپه 2طلا - ۵برنز
آنهـــا پـــس از بحریـــن هفتمیـــن 
کشـــور برتـــر آســـیا در المپیـــک 
محســـوب می شـــوند. کشوری که 
در هانگـــژو هـــم رقیب مســـتقیم 
ما محســـوب می شـــد و در برخی 
رشـــته های ورزشـــی آنهـــا بودنـــد 
که رنگ مدال مـــا را تغییر دادند. 
قطعـــاً  المپیـــک  در  چین تایپـــه 
نمی توانســـت مانند هانگژو عمل 
کند امـــا پس از آتـــن۲00۴ و توکیو 

۲0۲0، دوبـــاره دو طـــلا گرفتند.

بـــا اعـــلام فدراســـیون فوتبـــال، سیســـتم 
کمـــک داور ویدیویـــی )VAR( بـــه قزویـــن 
منتقل شـــد و قرار اســـت در بازی حســـاس 
هفتـــه اول لیگ برتر بین اســـتقلال تهران و 
شمس آذر قزوین مورد اســـتفاده قرار گیرد. 
فقـــط یـــک روز تـــا آغـــاز رقابت هـــای لیـــگ 
برتـــر در دوره بیســـت وچهارم باقـــی مانـــده 
و وضعیـــت همه چیـــز در نامشـــخص ترین 
حالـــت ممکـــن قـــرار دارد؛ اســـتادیوم ها 
ناآماده اســـت و هیچ کـــس میزبان خودش 
را نمی شناســـد و از طرفـــی وعـــده برگـــزاری 
لیگ برتـــر در فصـــل آینده در حضـــور کامل 
کمک داور ویدیویی هم محقق نشـــد. ورود 
VAR بـــه فوتبال ایران، گامی بزرگ در جهت 
حرفه ای تر شـــدن و بهبود کیفیت داوری در 
این کشـــور محســـوب می شـــود اما در واقع 
تلاش مســـئولان فدراســـیون به پیاده سازی 
تنها یک سیســـتم وی ای آر در ورزشـــگاه امام 
خمینی اراک منتهی شـــده که قرار اســـت در 

هفتـــه اول میزبان پرســـپولیس و ذوب آهن 
باشـــد و قـــرار اســـت کمـــک داور ویدیویـــی 
دیـــدار شـــمس آذر و اســـتقلال در قزوین با 

واحد ســـیار فراهـــم گردد.
همان طـــور که مشـــخص اســـت مســـئولان 
فوتبـــال ایران در مجهز کردن ورزشـــگاه های 
تیم هـــای لیگ برتـــری به سیســـتم وی ای آر 
نـــاکام بودند و ایـــن موضـــوع از همین حالا 
چالش های زیادی ایجاد کـــرده و طرفداران 
تیم های مدعی برگزاری فقط دو مســـابقه با 
سیســـتم کمک داور ویدیویـــی را بی عدالتی 

محـــض می دانند.
 ایـــن درحالی اســـت کـــه فصل گذشـــته نیز 
هـــواداران تیم هـــای تراکتـــور و ســـپاهان به 
برگـــزاری دربی با سیســـتم VAR اعتراضات 
زیادی انجـــام دادند و قطعاً ایـــن اعتراضات 
در فصـــل جـــاری لیـــگ برتر نیـــز ادامـــه دار 
خواهـــد بود. حـــال باید منتظـــر ماند و دید 
که پاســـخ فدراســـیون به این انتقادات چه 

خواهد بـــود و کی مهدی تـــاج و همکارانش 
موفق به تجهیز تمام اســـتادیوم های 16 تیم 
لیگ برتری به سیســـتم کمک داور ویدیویی 

. ند می  شو

بلاتکلیفی یکی از جام های ایران

خبری از سوپرجام نیست
کمک داور ویدئویی سیار  به قزوین رسید

VAR نصفه و نیمه در لیگ برتر
 

 

در حالی که فصل جدیـــد رقابت های 
لیگ برتـــر ایـــران از روز پنجشـــنبه با 
مشـــکلات زیادی در بحث زیرساخت 
و ورزشـــگاه ها آغاز می شـــود و بسیاری 
از شـــهرها آمـــاده میزبانـــی از رقبـــای 
خود نیســـتند، تکلیف برگزاری رقابت 
ســـوپرجام فوتبـــال ایـــران مشـــخص 
نیست و ســـازمان لیگ در هفته های 
اخیـــر راجع بـــه این موضوع ســـکوت 
کرده اســـت. فصل گذشته، سوپرجام 
با قانونـــی عجیب و مختـــص به لیگ 
ایـــران برگزار نشـــد و پرســـپولیس به 
عنـــوان قهرمان لیگ و جـــام حذفی، 
به طـــور اتوماتیـــک ســـوپرجام را هـــم 
دریافـــت کرد اما امســـال و با قهرمانی 

ســـپاهان در جام حذفی، همه منتظر 
تقابل این دو تیـــم بزرگ فوتبال ایران 
در سوپرجام بودند. معمولاً سوپرجام 
در کشورهای مختلف جهان، پیش از 
آغـــاز فصل برگزار می شـــود و به نوعی 
فلســـفه این رقابت، آغاز فصل جدید 
فوتبالـــی در هـــر کشـــور بـــا برگـــزاری 
یک رقابـــت بیـــن دو تیم برتر کشـــور 
اســـت. البته کـــه در ســـال های اخیر 
برگـــزاری ســـوپرجام لیگ هـــای  بـــا 
بـــزرگ در ورزشـــگاه های کشـــورهایی 
ماننـــد عربســـتان و چیـــن، برخـــی 
از رقابت هـــای ســـوپرجام در میانـــه 
فصل نیـــز برگزار می شـــود اما درحال 
حاضر سرنوشـــت ســـوپرجام ایران به 
طـــور کلـــی مشـــخص نیســـت. اوایل 
تیرمـــاه ســـال جاری بود که رســـانه ها 
بـــه نقـــل از حیـــدر بهارونـــد رئیـــس 
ســـازمان لیـــگ اعـــلام کردنـــد بازی 

ســـوپرجام ایـــران بین قهرمـــان لیگ 
برتـــر و قهرمان جـــام حذفـــی قبل از 
شروع بیســـت و چهارمین دوره لیگ 
برتر برگزار می شـــود اما به فاصله ۴۸ 
ســـاعت تا آغـــاز فصل جدیـــد، هیچ 
اطلاع رســـانی ای بابت لغـــو آن انجام 
نشده اســـت. در ســـال های گذشته، 
ورزشـــگاه های سراســـر ایـــران میزبان 
رقابت هـــای ســـوپرجام بوده انـــد و 
برگـــزاری این مســـابقه، حتی با وجود 
آماده نبـــودن ورزشـــگاه های تهران و 
نقـــش جهان، در ســـایر نقـــاط ایران 
ســـیرجان  و  ویـــن  قز اراک،  ماننـــد 
ممکـــن بـــوده امـــا بـــه نظر می رســـد 
درحـــال حاضـــر، مســـئولان ســـازمان 
بـــه طـــور کلـــی  را  لیـــگ ســـوپرجام 
فرامـــوش کرده اند و این مســـابقه، در 
 روزهـــای پرفشـــار میانه فصـــل برگزار 

خواهد شد.

آسیا در مسیر رشد

 دیر بجنبیم از قافله عقب می افتیم

از  بازدیـــد  از  پـــس  تـــاج  مهـــدی 
امکانات ورزشـــگاه یادگار امام)ره( 
تبریـــز اظهـــار کـــرد: »ابتـــدا بایـــد 
تشکر خودم را از مسئولیت پذیری 
اداره کل ورزش و جوانـــان اســـتان 
آذربایجان شـــرقی و باشگاه تراکتور 
اعلام کنم. خیلی خوشـــحالم زیرا 
همت عالـــی آنهـــا را در ورزشـــگاه 
یـــادگار امـــام دیـــدم و بـــرای خود 
من چنین پیشـــرفتی در یک پروژه 
عجیب بـــود.« رئیس فدراســـیون 
 ، رختکن هـــا «  : ود فـــز ا ل  فوتبـــا
حوضچه آب سرد و امکانات بسیار 
خوبی تعبیه شـــده اســـت، ضمن 
اینکه گیت هـــای ورودی هواداران 
نیز بسیار با ســـرعت درحال نصب 
و راه انـــدازی اســـت. رونـــد فعلـــی 
باعث می شـــود تا امیدوار باشـــیم 

تراکتـــور در هفتـــه دوم بتواند پس 
از نصـــب گیت ها و شـــماره گذاری 
صندلی هـــا میزبانی اش را با هوادار 
انجـــام دهـــد. در غیر ایـــن صورت 
بـــازی بدون تماشـــاگر می شـــود.« 
رئیس فدراســـیون فوتبـــال درباره 
استفاده از VAR در ورزشگاه یادگار 
امـــام تبریـــز گفت: قبـــول دارم در 
چنین مشـــکلاتی باید فدراســـیون 
فوتبـــال باشـــگاه ها را کمـــک کند. 
قبـــلاً مکانـــی را گفته بودنـــد که در 
آنجـــا VAR مســـتقر شـــود اما الان 
تغییـــر جانمایی داشـــته و این کار 
بـــرای باشـــگاه و اداره کل ورزش 
اســـتان ســـخت اســـت. تـــاج در 
پایـــان با اشـــاره به چمـــن مرغوب 
ورزشـــگاه یادگار امام خاطرنشـــان 
کرد: همـــه چیز عالی اســـت. تنها 

یک ســـری نواقص وجـــود دارد که 
قطعـــاً برطرف خواهد شـــد.

 مهـــدی تـــاج، رئیس فدراســـیون 
فوتبـــال که دیروز عـــلاوه بر بازدید 
از ورزشـــگاه یادگار امـــام در مجمع 
ســـالیانه هیـــأت فوتبـــال اســـتان 
آذربایجان شـــرقی هم حاضر شده 
بـــود، در بخشـــی از صحبت هـــای 
ی  تیم هـــا ص  خصـــو ر  د د  خـــو
نظامـــی صحبـــت کـــرد و گفـــت: 
»یـــک خبـــر خـــوب در خصـــوص 
تیم هـــای نظامـــی ایـــن اســـت که 
جلســـه ای بـــا ســـتاد کل نیروهای 
مســـلح داشـــتیم و درحـــال حـــل 
موانع ســـرباز-قهرمان ها هستیم. 
تقریبـــاً بـــه نتیجـــه رســـیده ایم و 
الان هیـــچ مشـــکل جـــدی بـــرای 
سربازی شـــان نداریـــم و دنبـــال 

یـــک راه حـــل منطقـــی بودیـــم که 
آنهـــا هـــم پذیرفتنـــد.« او ادامـــه 
داد: »ارزیابـــی ام از ایـــن جلســـات 
خیلی مثبت اســـت. پریـــروز یک 
جلســـه نهایی دیگر داشتیم و فکر 
می کنـــم مشـــکل این ورزشـــکاران 
بـــرای رفـــت و آمد و ســـربازی حل 
بـــه جاهـــای خوبـــی  و  می شـــود 
رســـیده ایم. بـــه نظـــر ما ظـــرف و 
مظروف همخوانی نداشت، چون 
تعداد زیـــادی از فوتبالیســـت های 
مـــا ســـرباز می شـــوند و همـــه باید 
بـــه تیـــم ملـــوان و فجـــر برونـــد. 
مجموعـــه  ایـــن  بـــا  ورودی  ایـــن 
همخوانـــی نداشـــت. مثـــلاً ملوان 
نهایتـــاً ۷ بازیکـــن می گیـــرد، ولی 
ایـــن  همـــه ســـرباز داریـــم و ایـــن 
یک نـــوع فرصت ســـوزی اســـت.« 

تـــاج بـــا تأکیـــد بـــر لـــزوم پشـــت 
ســـر گذاشـــتن خدمـــت ســـربازی 
توســـط بازیکنـــان گفـــت: »مقـــام 
معظـــم رهبـــری فرمودنـــد، ایران 
قـــوی و ورزش قـــوی. شـــرایط باید 
به گونـــه ای باشـــد کـــه مـــا بتوانیم 
از وجـــود اینهـــا در ســـایر بخش ها 
اســـتفاده کنیـــم. کار اینهـــا ایـــن 
نیســـت کـــه بـــه پـــادگان برونـــد و 
کشـــیک بدهند، اینها فوتبالیست 
هســـتند و باید فوتبـــال بازی کنند 
اما اینکـــه بگوییـــم اینهـــا نباید به 
سربازی بروند هم درست نیست. 
مـــا نبایـــد ایـــن بخـــش را از بقیـــه 
بخش ها جدا کنیـــم. این موضوع 
نیاز به یک فرمـــول و حلقه اتصال 
دارد که خوشبختانه درحال انجام 

» . ست ا

با لژیونرهای سرباز مانند نخبگان رفتار می شود

دریافت کارت پایان خدمت با کمک به توسعه فوتبال

بازیکنانی 
که خارج از 

لیگ های 
داخلی 

به فوتبال 
حرفه ای 
مشغول 
هستند 

می توانند  در 
راه توسعه 
فوتبال به 
خصوص 

در مناطق 
محروم 

کمک  کنند

روز گذشـــته نشستی با حضور مســـئولان فدراسیون فوتبال 
و مقامـــات ارشـــد ســـتاد کل نیروهای مســـلح بـــا محوریت 
رســـیدگی بـــه وضعیـــت ســـربازی بازیکنـــان شـــاخص تیم 
ملی کـــه عموماً لژیونرهســـتند، برگزار شـــد. بعـــد از پایان 
این نشســـت مهـــدی تـــاج، رئیس فدراســـیون فوتبـــال در 
مصاحبـــه ای اعـــلام کرد مشـــکل فوتبالیســـت های ســـرباز 
تیـــم ملـــی حل شـــده و ایـــن افـــراد می توانند از کشـــورهای 
خارجـــی بـــه کشـــورمان بیایند و بدون مشـــکل بـــرای ادامه 
فعالیـــت در تیم هـــای خـــود دوباره از کشـــور خارج شـــوند. 
ایـــن تصمیم نشـــان دهنده عـــزم مســـئولان مربوطـــه برای 
کمـــک بـــه بازیکنـــان ملی پوش اســـت اما ســـؤالی که ذهن 
افکار عمومی را در بر گرفته این اســـت که در نشســـت هایی 
که حول این محور با حضور مســـئولان فدراســـیون فوتبال و 
مســـئولان ارشد ســـتاد کل نیروهای مســـلح برگزار شده چه 
طرحـــی برای کمک بـــه بازیکنان فوتبالی که در ســـطح ملی 
زحمـــات زیادی کشـــیده اند، مطرح گردیده اســـت؟ پاســـخ 
به این ســـؤال تا اظهارنظر رســـمی مقامات مســـئول دشـــوار 
اســـت اما برخـــی شـــنیده ها حکایـــت از آن دارد که طرحی 
با عنوان کمـــک بازیکنـــان لژیونر به توســـعه فوتبال مطرح 
شـــده تا بازیکنانی که خـــارج از لیگ های داخلـــی به فوتبال 
حرفه ای مشـــغول هستند در راه توســـعه فوتبال به خصوص 
در مناطـــق محـــروم کمک کننـــد. این طرح ممکن اســـت 
منجر به حضور بازیکنان شـــاخص در ایـــن قبیل مناطق در 
جهت آموزش فوتبال شـــود و یا اینکه ایـــن افراد هزینه هایی 
در راستای توســـعه فوتبال در این مناطق بکنند. طرح های 
دیگـــری نیز مطرح شـــده که به احتمال زیاد مورد اســـتقبال 
بازیکنـــان لژیونر شـــاغل در لیگ های خارجی قـــرار خواهد 
گرفـــت و به احتمـــال زیـــاد منجر بـــه اتفاقـــات مطلوبی در 
فوتبال خواهد شـــد تا نخبگان فوتبـــال نیز به مانند نخبگان 
دیگـــر رشـــته ها که طبـــق قانـــون می توانند دوران ســـربازی 
خود را در شـــرکت های دانش بنیـــان بگذراننـــد، آنها نیز به 
نوعی دانـــش و توانایی خود را مصروف امـــور فوتبال کرده و 
در راه پیشـــرفت و آموزش بازیکنان نوجوان و جوان مناطق 
کم برخـــوردار و کم بضاعت، قدم های ســـازنده ای بردارند. به 
هرحال مقامات مســـئول بـــا ارائه این طرح ها کوشـــیده اند 
تا هـــم از کنار توانمنـــدی نخبگان فوتبال ســـودی به جامعه 
برســـانند و هم اینکه مشـــکل ایـــن بازیکنان حل شـــده و به 
راحتی بتوانند علاوه بر بازی در لیگ های خارجی در کشـــور 
تـــردد داشـــته و برای تیم ملـــی نیز تـــا زمانی کـــه در آمادگی 

کامل قـــرار دارند، بـــازی کنند.

گزارش یک

خبر خوش رئیس فدراسیون فوتبال برای کادرفنی تیم ملی

مشکل سربازان ملی پوش حل شد

رضا حمیدی
روزنامه نگار

ایلیا بهزاداول
خبر نگار


